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مرگ  و میر کمتر از ۱۵ نفر
آرمان ملی: بنابر اعلام وزارت بهداشت، 
از شنبه تا یکشنبه ۵۲۸ بیمار کووید ۱۹ در 
کشور شناسایی شدند و در همین بازه زمانی 
۱۳ بیمار نیز جان خود را به دلیل این بیماری 
از دست دادند. مجموع بیماران کووید۱۹ 
در کشور به ۷ میلیون و ۲۱۶ هزار و ۴۰ نفر 
رسید و مجموع جانباختگان این بیماری 
به ۱۴۰ هزار و ۹۷۵ نفر است. در شبانه روز 
گذشته در ۲۱ استان، هیچ موردی از مرگ 
و میر بیماران کووید۱۹ ثبت نشده و در ۸ 
استان، فقط یک مورد مرگ، گزارش شده 
است. در حال حاضر ۲ شهرستان در وضعیت 
قرمز، ۴۸ شهرستان در وضعیت نارنجی، ۳۲۳ 
شهرستان در وضعیت زرد و ۷۵ شهرستان در 

وضعیت آبی قرار دارند. 

 شکستن حکم قصاص 
یک محیط بان

ایسنا: در پی پذیرفته شدن درخواست 
اعاده دادرسی پرونده برومند نجفی ، فرمانده 
یگان حفاظت محیط زیست گفت: با پذیرش 
اعاده دادرسی توسط دیوان عالی کشور، دو 
فرصت برای ما فراهم شده است. تا زمان 
صدور رای مجدد برای پرونده نیز اجرای 
حکم قصاص متوقف خواهد شد. جمشید 
محبت خانی افزود: تازمانی که دوباره به 
این پرونده رسیدگی شود، صدور رای حکم 
قصاص متوقف خواهد شد. اولویت اول ما 
کسب رضایت خانواده فلاحی است و در کنار 
آن نیز موضوع رای دادگاه پیگیری می شود. 
اگر قاضی با ادله ما موافقت کند پرونده تبدیل 
به قتل شبه عمد می شود و باید دیه پرداخت 
شود که آن هم توسط بیمه پرداخت می شود. 

عملیات نجات جنگل سراوان 
رکنا: شهردار رشت درباره آخرین وضعیت 
سایت زباله سراوان گفت: سایت سراوان از 
سال ۶۳ به عنوان محلی موقت برای دفن 
زباله های شهرستان رشت و برخی دیگر از 
شهرهای استان گیلان تاسیس شد، اما رفته 
رفته این سایت به یک محل دائمی برای 
دفن پسماند تبدیل شد. سید امیرحسین 
علوی افزود: از سال ۹۷ نیز قرار بود اعتبارات 
لازم برای ساخت دستگاه زباله سوز گیلان 
امروز کمبود  تا  اما  کند،  پیدا  تخصیص 
اعتبارات مانع از تکمیل این دستگاه شده 
است. قطعا ما از هر طرح نوآورانه و فناورانه ای 
که بتواند به حل سریع تر معضل انباشت 
زباله در سایت سراوان کمک کند، استقبال 
می کنیم و هیچ مشکلی هم از نظر انتشار 

فراخوان در این زمینه نداریم. 

۱۵۰۰ اتوبوس برای ۱3 میلیون نفر 
عضو شورای شهر تهران گفت: متاسفانه 
اتوبوس های فعال تهران به کمتر از ۱۵۰۰ 
دستگاه رسیده است. تشکری هاشمی ادامه 
داد: شهرداری تهران دارای وظایف ذاتی 
است و انجام تفاهم نامه ها رافع مسئولیت ها 
نیست وضعیت اتوبوسرانی تهران به هیچ وجه 
مناسب نیست و متأسفانه اتوبوس های فعال 
تهران به کمتر از ۱۵۰۰ عدد رسیده است. 
آمار متروهای خراب تهران بسیار زیاد شده 
است و مسافران در ماه رمضان باید مدت 
زیادی را منتظر مترو بمانند درست است که 
۸۰۰ میلیارد تومان برای خرید لوازم یدکی 
مترو تخصیص داده شده اما هنوز خرابی مترو 

حل نشده است. 

 درختان منتقل شده 
مجددا کاشته شدند؟

رکنا: چند روزی است خبرهایی مبنی بر 
قطع و ریشه کن شدن درختان در منطقه 
۱۷ تهران دست به دست می شود. شهردار 
این منطقه نیز گفته بود که برای احداث سه 
زیرگذر، در خط راه آهن تهران- اهواز، با اخذ 
مجوز و رعایت استانداردهای لازم، تعدادی از 
درختان جا به جا شدند. رضا شاعری، مدیر 
روابط عمومی شهرداری منطقه ۱۷ تهران 
درباره حواشی جا  به جایی درختان برای 
احداث زیرگذر در خط راه آهن گفت: هر 
خبرنگاری بخواهد می تواند از مجموعه راه آهن 
مجوز لازم را کسب و برای بازدید به آن محل 
مراجعه کند. شهرداری منطقه ۱۷ تهران نیز 
جهت بازدید از محل کاشت درختان آماده 

همکاری است. 

 ساعت رسمی 
دیگر تغییر نمی کند 

آرمان ملی: نماینده نجف آباد در مجلس 
گفت: طبق توافقی که با دولت انجام شده 
ساعت رسمی کشور از ابتدای سال ۱۴۰۲ 
تغییر نمی کند. ابوالفضل ابوترابی افزود: پس 
از مصوبه  مجلس درباره این موضوع شورای 
نگهبان دو ایراد به این مصوبه وارد دانست و 
برای اصلاح آن را به مجلس ارجاع داد. دولت 
به مجلس اعلام کرد که سه ماه زمان نیاز دارد 
تا برنامه ها و نرم افزارهای کامپیوتری ادارات 
را به روز کند و از سوی دیگر درباره پروازهای 
بین المللی نیز باید اطلاع رسانی کند که به 
همین دلیل با نظر دولت مقرر شد این قانون از 

ابتدای سال ۱۴۰۲ اجرایی شود. 

توسعه استفاده از انرژی های تجدیدپذیر یکی از مهم ترین 
راهکار های کاهش آلودگی هوای کلانشهرهاست، صرف نظر 
از لزوم توجه به گسترش انرژی های پاک، راهکار مهم دیگری 
که دنیا برای کاهش آلودگی هوا در کلانشهر ها به آن توجه 
می کند، این است که وسایل نقلیه موتوری عامل ایجاد ۷۸ درصد 
آلودگی هوا در شهر های بزرگ هستند و بنابراین ما باید برای 
کاهش آلودگی هوا در کلانشهر ها، مبلمان شهری این مناطق 
را از خودرومحوری به انسان محوری تغییر بدهیم. متأسفانه 
براساس گزارشی که دو سال پیش مرکز پژوهش های مجلس 
شورای اسلامی منتشر کرد، وجود آلودگی هوا در کلانشهر ها 
و تبدیل شدن شهر های بزرگ ایران به جزیره گرمایی منجر 
به وارد شدن خسارت سالیانه ۸. ۲ میلیارد دلاری به ایران شده 
است و به همین دلیل ما باید تلاش کنیم تا هرچه بیشتر مصرف 
سوخت های فسیلی در کشورمان را کاهش دهیم. همان طور که 
وزارت نیرو اعلام کرده، استخراج بیت کوین در کشورمان یکی از 
پدیده های به شدت انرژی بر است و مسئولان این وزارتخانه نیز 
بار ها به صورت ضمنی تأیید کرده اند که یکی از عوامل کمبود 
برق در کشورمان که باعث اعلام خاموشی، وارد شدن فشار 
مضاعف به نیروگاه ها و تعطیلی کارخانجات می شود، تولید مجاز 
و غیرمجاز بیت کوین در ایران است. با توجه به اینکه میزان گاز 
طبیعی که به نیروگاه ها اختصاص می یابد، برای تداوم فعالیت 
نیروگاه های حرارتی در کشورمان کافی نیست، مسئولان وزارت 
نیرو اعلام کرده اند که ناچار به استفاده از مازوت در نیروگاه های 
کشور هستند و در چنین شرایطی طبیعی است که یکی از 
دلایل اصلی افزایش مصرف آلاینده مازوت در نیروگاه های 
ایران تولید مجاز و غیرمجاز بیت کوین و سایر رمزارز ها باشد. 
موضوعی که مسئولان وزارت نیرو باید به آن پاسخ دهند، این 
است که کشورمان در دو سال گذشته در شرایط همه گیری 
کرونا قرار داشته است و بخش عمده ای از مدارس، دانشگاه ها، 
مراکز همایش، تالار های پذیرایی و سایر مراکز تجمعی در این 
مدت تعطیل بوده اند، پس چرا با وجود کاهش این حجم عظیم 
مصرف برق در کشور، همچنان دولت در تأمین برق مورد نیاز 
مردم به خصوص در فصل تابستان تحت فشار است؟ در این 
میان سؤال مهم دیگری که وجود دارد، این است که اساسا چه 
حجمی از بیت کوین و سایر رمزارز ها در ایران تولید می شود که 
این کار به خصوص در فصل تابستان، افزایش محسوس مصرف 
برق در کشور و بروز خاموشی ها را به همراه دارد؟ در این میان 
به نظر می رسد آمار های واقعی تولید بیت کوین در کشور از 
برآورد های رسمی درباره میزان استخراج قانونی و غیرقانونی 
رمزارز در کشورمان بیشتر باشد و این احتمال دور از ذهن 
نیست که برخی دستگاه ها به صورت عمدی آمار های واقعی 
را در این زمینه منتشر نکنند. این احتمال دور از انتظار نیست 
که استخراج رمزارز در خود نیروگاه ها یا در اطراف نیروگاه هایی 
که به سوزاندن مازوت می پردازند، انجام شود؛ چون اساسا ما در 
ایران برای دور زدن تحریم ها به انواع اقدامات دست می زنیم و 
 امیدوارم که هرچه زودتر مسأله تحریم ها در کشورمان به پایان 
برسد که دیگر بهانه ای برای استفاده از راهکار های مربوط به دور 

زدن تحریم ها در کشورمان وجود نداشته باشد. 

 شاید مازوت را خرج 
بیت کوین می کنند!

روی خط آرمان ملی

     88760176                                              
وام ازدواج

برای وام ازدواج سال قبل تعیین شعبه شدیم ولی قرار بود 
امسال پرداخت شود حالا وقتی برای تکمیل پرونده می رویم 
اعلام می کنند که هنوز دستور برای واریز وام ها نیامده است، 

از مسئولان تقاضا داریم که به داد ما جوان ها برسند.
 یک شهروند از اصفهان

حقوق کارگران
امیدواریم این افزایش حقوق کارگران باعث رشد نرخ تورم 
نشود زیرا هر سال برای اقشار ضعیف این اتفاق خواهد افتاد و 
بعضا کارفرماها تعدیل نیرو می کنند و مشکلات زیادی از قبیل 

بیکاری برای کارگران به وجود می آید.
کمالی از کرج 

جوابیه مترو
۱۴۰۰ تحـــت  /۱۲ پیرو درج مطلبــی در تاریخ ۱۷/
عنوان)حمل و نقل شهری( به اطلاع می رساند: در زمان های 
بروز اشکال های فنی در تجهیزات ثابت یا متحرک شبکه مترو 
که سیر عادی حرکت قطارها را تحت الشعاع قرار می دهد، یکی 
از ابزارهای روان سازی کنترل ترافیک خط، عبور بدون توقف 
قطار از یک یا دو ایستگاه پیش روی قطار می باشد که انتخاب 
این ایستگاه یا ایستگاه ها توسط مسئولان کنترل ترافیک و با 
در نظر گرفتن پارامترهایی چون آمار مسافری پائین، خلوتی 
یا شلوغی در زمان اختلال، تقاطعی نبودن با خطوط دیگر 
از نظر مکانی و حساس بودن مراکز و موقعیت جغرافیائی و 
شهری انتخاب می شود. گفتنی است که موضوع عدم توقف 
قطار از طریق مرکز فرمان به ایستگاه های هدف و راهبر قطار 
اطلاع رسانی می گردد تا این موضوع  از طریق سیستم های 
در اختیار و پیج به مسافران محترم اطلاع رسانی شود. لازم به 
توضیح است که ممکن است وجود اشکال فنی )خرابی پیج 
قطار در یک یا چند واگن یا پائین بودن صدای سیستم اطلاع 
رسانی واگن ها( و یا ازدحام مسافری، منجر به عدم اطلاع 
رسانی مناسب به مسافران محترم شود که برطرف نمودن 
این نواقص به صورت روزانه و اضطراری در دستور کار پرسنل 
تعمیرات قرار دارد و به محض اعلام خرابی در سیستم اطلاع 
رسانی، قطار در اولین فرصت جهت رفع نقص به پایانه های 

خطوط منتقل و از قطار جایگزین استفاده می شود.
 روابط عمومی شرکت بهره برداری 
مترو تهران و حومه

 محمد درویش
کنشگر محیط زیست

یادداشـــت

موضوعی که افکار عمومی به راحتی از کنار 
آن عبور نکردند و همان شائبه دیوارکشی در 
خیابان ها را که در انتخابات ریاست جمهوری 
گذشته میان کاندیداهای اصلاح طلب و اصولگرا 
رد و بدل می شد، تداعی می کند. در اینکه برخی 
از پارک های تهران مانند »وثوق الدوله« و 
»بهنود« امنیت کمتری برای زنان دارند، شکی 
نیست، اما اینکه بیش از ۳۵۰ پارک در تهران 
با بنر »از ورود آقایان معذوریم« و از ورود آنها 
جلوگیری شود، امری است که طی روزهای 
اخیر شهروندان با اشکال مختلف در شبکه های 
اجتماعی به این محدودیت ها اعتراض کرده  اند. 
پیش از این ۲۷پارک در مناطق ۲۲ گانه تهران به 

مادران و کودکان اختصاص کرده بود. 
در شرایطی که علی محمد مختاری، رئیس 
سازمان بوستان ها و فضای سبز شهرداری 
تهران درباره این پارک ها گفته است: »قرار 
نیست چیزی جداسازی شود، ما پارک هایی 
نوان در شهر تهران ساختیم که  را برای با
درخواست خود بانوان بوده و استقبال بسیار 
زیادی کردند و هر روز درخواست می کنند 
ین هم درخواست  نها زیادتر شود. ا د آ تعدا
نی که در  ز مادرا نوان بوده است. الان ا با
محوطه پارک هستند، سوال بفرمایید که 
آیا درخواست شما بوده یا کس دیگری.  اما 
پارک جدید در زمان هفت ماهه شورای شهر 
ر جدید ساخته نشده است.  ششم و شهردا
همچنین حصارکشی پارک های محلی در 
پارک آفرینش در بجنورد جدیدترین  اقدام 
ماتی که  قدا مدیریت شهری کشور است. ا
امن بودن فضاهای شهری برای  نه نا به بها
بانوان انجام شد .آش آنقدر شور شد که کارزار 
مخالفت با حصار و دیوارکشی پارک توسط 
شهرداری بجنورد به راه افتاد و منتقدان آن 
را مخرب سیما و منظر شهری، عامل صدمه 
دیدن کسبه و محروم شدن خیل بسیاری 
از اهالی و مسافران از فضای پارک دانستند. 
اقدام شهرداری تهران نیز کم حاشیه درست 
نکرد تا اختصاص فضای ویژه به بانوان و دلایل 

آن بحث داغ شهرسازی در کشور شود. 
 353 پارک برای بانوان

در این میان، روز گذشته که علیرضا زاکانی، 
شهردار پایتخت برای ارائه گزارش به شورای 
شهر رفته بود، بدون توضیح درباره اقدام 
حصارکشی در پارک ها که به اعتقاد کارشناسان، 
از شاهکارهای مدیریتی او به حساب می آید اعلام 

کرد که »۵۰ سال بعد از تاریخ تأسیس بهشت 
زهرا قرار بر این شد تا بهشت زهرا ۲۴ ساعته 
شود.« با این حال عبدالمطهر محمدخانی، رئیس 
مرکز ارتباطات و امور بین الملل و همچنین 
سخنگوی شهرداری تهران گفت: ما علی القاعده 
باید ۲۲ پارک می داشتیم که البته با توجه به 
آمادگی که وجود داشت تعدادش بیشتر شد و ۲۷ 
پارک مادر و کودک تا پانزدهم فروردین آماده 
شد. قرار است در مرحله بعد در ۱۲۴ناحیه کار 
انجام شود و سپس در همه محلات که ۳۵۴ محله 
داریم که فکر می کنم غیر از یک یا دو محله که 
کل محله پادگان است، بقیه محلات همه دارای 
یک پارک مادر و کودک با همین مشخصات 
می شود. توجه کنید که در نقطه نهایی این کار، 
حداکثر ۳۵۳ پارک مناسب سازی می شوند. در 
صورتی که در تهران ما بیش از ۲۲۰۰ پارک 
داریم. ضمن اینکه نمی توان گفت از این ۲۲۰۰ 
پارک، ۳۵۳تا برای این کار کم می شود. چون 
بعضی از این پارک ها ماهیت دوگانه پیدا می کنند 
و فقط بخشی از پارک های بزرگ به مادر و کودک 

اختصاص می یابد. 
 اما و اگرهای یک طرح 

با این حال محمود میرلوحی، عضو سابق 
شورای شهر تهران در رابطه با این موضوع به 
»آرمان ملی« می گوید: از زمان تصدی گری 
آقای کرباسچی بر شهرداری تهران، دیوارهای 
پارک های تهران برداشته شدند. محدودیت 
، باعث شده بود که  برای ورود به پارک ها
عده ای از افراد معتاد و بیکار پارک را به عنوان 
یک پناهگاه امن تلقی کنند و دیوارها مانع 
دید مردم و نقطه امن برای کارهای خلاف 
آنها شده بود. با برداشتن دیوارها در آن زمان، 
منیت  پارک ها عمومی شد و سپس بحث ا
زنان و کودکان به میان آمد که اگر برخی 
از زنان بخواهند در پارک ها با لباس راحت 
و با امنیت ورزش کنند پارک های عمومی، 
نها می گیرد. در  ز آ منیت را ا ین احساس ا ا
این راستا در خیابان شهید مفتح، لویزان و 
. برای ورزش  . چندین مراکز استخر زنان و.
آنها ایجاد کردیم. متاسفانه زنان در داخل 
آپارتمان ها، معمولا از تابش نور آفتاب محروم 
هستند و مشکل کسری ویتامین D و پوکی 
استخوان دارند و یکی دیگر از اهداف ساخت 
پارک های مختص بانوان برای این موضوع 
بود. اما حالا اگر دوستان ما در شورای شهر 
ین ظرفیت ها اضافه  ششم می خواهند به ا

نمایند کار بسیار خوب و پسندیده ای است، 
چون در حال حاضر در کل تهران حدود پنج 
تا شش پارک اختصاصی برای بانوان از حدود 
دو هزار و ۲۰۰ پارک و بوستان داریم و ممکن 
است در ۲۲ منطقه تهران ۲۲ پارک را مختص 
بانوان کنند، این کار بسیار خوب و پسندیده 
است، اما زمانی که بیشتر پارک های تهران را 
دیوار کشی و محدودیت برای آقایان یا بانوان 
ایجاد نمایند، این کار همان شعاری است که 

در انتخابات می دادند. 
 دیوارکشی بازخورد اجتماعی منفی 

دارد 
ما در ابتدای انقلاب نیز با اینگونه رفتارها 
مواجه بودیم و برخی نیز در کلاس های درس  
ر جدا کننده  میان دختران و پسران دیوا
گذاشته بودند که این امر با مخالفت حضرت 
ینکه امروزه  مام خمینی )ره( مواجه شد. ا ا
افکار عمومی با این موضوع، به شکل خوبی 
برخورد نمی کند، یا اینکه اعضای فعلی شورای 
شهر تهران موضوع را به خوبی توضیح ندادند 
یا قصدشان این است که پارک ها را کاملا زنانه 
مردانه کنند! باعث سوءتفاهم شده است. اگر 
در هر منطقه ای یک یا دو عدد پارک مختص 
بانوان باشد که بسیار اتفاق خوبی است، اما 
پارک در محله ای که ۱۰۰۰ تا ۲۰۰۰ متر 
وسعت دارد را چطور می خواهید به چند زن و 
کودک اختصاص دهید. متاسفانه این طرح ها 
پخته و کارشناسی شده نیست و دود آن به 
چشم دولت می رود. اگر طرح را دقیق بنویسند 
و به اطلاع عموم مردم برسانید، مردم می دانند 
که تابلوی ورود آقایان ممنوع برای خواهران یا 

همسران خودشان است. 
پایان صحبت هایش معتقد  میرلوحی در 
مناطق  در  تهران  شهری  بافت  که   است 

۷ - ۸ - ۹ - ۱۰ - ۱۱ قادر به ساخت بوستان های 
محلی جدید نیست و نمی توان در آنها پارک 
۱۰۰۰ یا ۲۰۰۰ متری ساخت یا پارک لاله و ملت 
را دیوارکشی و مختص آقایان و بانوان کنیم. ما 
اعلام کردیم مردم محله از زن، کودک و مرد از 
صبح تا شب با هم در صف شیر و نان و خرید و 
مدرسه هستند، حالا شما می خواهید در بوستان 
آنها را جدا کنید؟  بوستان های محلی جایی برای 
این محدودیت ها نیست و باید شورای شهر و 
شهردار تهران در رابطه با این طرح شفاف سازی 
و تامل بیشتری بر روی این طرح داشته باشد تا 

باعث سوءتفاهم میان مردم نشود. 

آرمان ملی-  وحید استرون: امنیت زنان 
در اماکن عمومی مانند برخی از پارک ها، 
پل های عابر پیاده، معابری که شمشادهای 
آنها بلند شده یا کوچه های تاریک در شب 
و... طی سال های اخیر یکی از مطالبات 
اصلی زنان پایتخت و کلانشهرهای دیگر 
بوده است. اینکه در خیابان ها و پارک های 
کشور امنیت وجود دارد بر کسی پوشیده 
نیست اما برخی از مردم احساس امنیت 
ندارند و بعضا باعث شکایت آنها از نهاد 
شهری می شود. ولی موضوعی که این 
روزها تعجب برانگیز بوده، فقط در مدت 
چند ماه از روی کار آمدن شهردار و شورای 
شهر جدید، حدود 400 پارک در تهران، 
با محدودیت ورود زنان و مردان مواجه 

شده است.

فساد نباید در مراکز 
فرهنگی رخنه کند

معاون امور زنان و خانواده ریاست 
جمهوری درباره نشست با هنرمندان 
زن سینما برای رفع مشکلات بانوان 
هنرمند گفت: نباید اجازه دهیم فساد از 
هر نوعی در سینما و سایر مراکز فرهنگی 
و هنری رخنه کند. انسیه خزعلی اظهار 
کرد: تعدادی از هنرمندان که حقیقتا 
خواهان سالم سازی محیط سینما بودند 
مشکلات خود را مطرح کردند و برخی از 
آنها گلایه  داشتند از اینکه ورودی های 
هنرمندان به عرصه سینما ضابطه مند 
نیست و نیاز به نظارت و استانداردسازی 
دارد. برای پشتیبانی از این اصلاحات با 
پیگیری وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، 
گروه اخلاق حرفه ای در وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی تشکیل شده که پنج 
نفر از بانوان هنرمند نیز عضو این گروه 
هستند تا از حقوق بانوان دفاع کنند. گروه 
اخلاق حرفه ای در وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی تشکیل شده که پنج نفر از بانوان 
هنرمند نیز عضو این گروه هستند تا از 

حقوق بانوان دفاع کنند.

 کمبود واکسن 
نداریم

رئیس مرکز مدیریت بیماری های 
واگیر وزارت بهداشت در پاسخ به اظهارات 
واکسن  داخلی  تولیدی  شرکت های 
در کمیسیون بهداشت مجلس، گفت: 
خرید واکسن داخلی مطابق قرارداد با 
شرکت های داخلی انجام می شود. محمد 
مهدی گویا افزود: تمام قراردادهایی که 
وزارت بهداشت برای خرید واکسن از 
شرکت های داخلی بسته، کاملا مشخص 
قراردادها  همان  اساس  بر  و  هست 
خریدهایش را سال گذشته انجام داده و 
امسال نیز انجام می دهد. همه شرکت های 
تولیدی واکسن از این قراردادها اطلاعات 
کافی دارند، وزارت بهداشت از آبان 
۱۴۰۰ تاکنون هیچگونه خرید خارجی 
واکسن نداشته است. در حال حاضر 
هیچ کمبودی از نظر واکسن در کشور 
وجود ندارد و انواع مختلف واکسن تولید 
داخل که همگی کارایی و اثربخشی بسیار 
مناسبی نشان داده اند در پایگاه های 

واکسیناسیون موجود است. 

حضور یک پلنگ در خیابان های شهر، 
موضوعی نیست که بتوان از کنارش به راحتی 
عبور کرد. فرار پلنگ از این سو و رفتن روی 
دیوار ساختمان ها و ترس مردم، سبب شد که 
این اتفاق به سرعت در شبکه های اجتماعی 
دیده شود. پس از چند ساعت از انتشار این 
خبر و فیلم های آن در شبکه های اجتماعی 
ابتدا اعلام شد که ماموران پس از تعقیب پلنگ 
اقدام به بیهوش کردن این حیوان با پرتاب 
دارت بیهوشی کرده اند، ولی چند ساعت بعد 
مشخص شد که ماموران با اسلحه به سوی این 
پلنگ سرگردان و وحشت زده دو گلوله شلیک 
کرده اند و این حیوان که نسل او در حال انقراض 
است، تلف شده است.  کوروس ربیعی، مسئول 
حفاظت حیات وحش محیط زیست مازندران 
گفته است: »پلنگ سرگردانی که در شهر 
قائم شهر دیده شد و هدف تیراندازی ماموران 
پلیس قرار گرفت، کشته شد.« مسئولان 
محلی همچنین ابتدا اعلام کردند که این 
پلنگ از طبیعت وارد شهر شده ولی یک مقام 
سازمان محیط زیست مازندران گفته است 
که این پلنگ در خانه نگهداری می شد و فرار 
کرده است. همچنین گفتـه شده تلاش برای 
زنده گیری این حیوان، ۶ ساعت پس از گزارش 
مشاهده پلنگ شروع شد و ناآشنایی ماموران 
پلیس و عملکرد کُند مسئولان حفاظت محیط 
زیست باعث کشته شدن این جانور کمیاب 

شده است. 

 جراحت مامور انتظامی 
مردم در شرایطی از عملکرد سازمان حفاظت 
از محیط زیست در کنترل این اتفاق، انتقاد 
می کنند که سرهنگ مسلم آهنگری، فرمانده 
یگان حفاظت محیط زیست مازندران گفته 
است: »قبل از حضور مامــوران یگان محیط 
زیست مازندران، نیروهای انتظامی برای مهار 
پلنگ از تیر سازمانی استفاده کرده بودند، زیرا 
این پلنگ به عوامل نیروی انتظامی حمله کرده 
بود و آنها ناچار شده بودند که از فاصله نزدیک ۲ تا 
۳ متری به سمت پلنگ حمله کنند. قبل از اینکه 
ما در صحنه حاضر شویم و تفنگ بیهوشی را به 

صحنه بیاوریم، نیروهای انتظامی به طرف پلنگ 
شلیک کرده بودند. بعد هم که ما پلنگ را بیهوش 
و به پناهگاه حیات وحش سمسکنده منتقل 
کردیم، متاسفانه پلنگ در این پناهگاه تلف شد.« 
آهنگری ادامه داد: »به علت حمله پلنگ به عوامل 
پلیس قائم شهر، دو نفر از آنها زخمی شدند که 
شدت جراحت یکی از آنها زیاد است و هم اکنون 
این فرد در بیمارستان بستری است. اما شدت 
جراحت فرد دیگر سطحی بود. در واقع باید توجه 
داشت از وقتی که نیروهای انتظامی به پلنگ 
شلیک کردند تا ما دارت بیهوشی را به صحنه 

بیاوریم، زمان زیادی طول کشید. 

»آرمان ملی« ماجرای دیده شدن پلنگ در خیابان های قائم شهر را بررسی می کند

مرگ پلنگ سرگردان با گلوله پلیس 
   فرمانده یگان حفاظت محیط زیست مازندران: دو مامور پلیس زخمی شدند و ما دیر رسیدیم 

 دهک بندی مردم 
در پایگاه رفاه 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: 
تا زمانی که همه دستگاه ها به پایگاه 
رفاه ایرانیان متصل شوند، دهک بندی 
در سیستم به صورت محتاطانه انجام 
می شود یعنی اصل بر این است که افراد 
درآمد و دارایی ندارند مگر آنکه خلافش 
ثابت شود. حجت ا... عبدالملکی افزود: 
برخی دستگاه ها داده ها و اطلاعات آماری 
خود را در اختیار این پایگاه قرار دادند، 
این سامانه در حال حاضر فعال است و 
دهک بندی جامعه را مشخص می کند 
البته ما به دنبال اخذ اطلاعات سایر 
دستگاه ها و ثبت داده های آماری آنها 
در سامانه  هستیم. عبدالملکی با تشریح 
راهکارهای تعبیه شده برای برخورد با 
دستگاه هایی که همکاری نمی کنند، 
خاطرنشان کرد: ضمانت خوبی در تبصره 
۱۷ قانون بودجه سال ۱۴۰۱ لحاظ شده و 
به موجب این تبصره همه دستگاه ها مکلف 
شدند تا اطلاعات خود را در اختیار قرار 
دهند. رئیس جمهور هم در هیات دولت بر 
این موضوع تأکید کردند که با دستگاه های 
خارج از هیات دولت مانند نیروی انتظامی 
و برخی بخش های قوه قضائیه نیز مکاتبه 

و پیگیری شود. 

آرمان ملي از واکنش ها گزارش مي کند: 

بوستان هاي خانوادگي در تهران با جداسازي مردان و زنان
   سخنگوی شورای شهر: 353 پارک تهران حصارکشی و مختص زنان می شود


